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DAGSORDEN 
 

EMNE: Skolebestyrelsesmøde 

SKOLE / INSTITUTION: Søndersøskolen  

MØDEDATO: 06. oktober 2021, kl. 17.30-29.30 

DELTAGERE: Mikkel Brunse, Helle Moss Owen, Jørgen H. Rasmussen, Lis-

beth D. Korsgaard, Maria Øxenberg, Per Ottosen, Tina Beck 

Larsen 

Karin Kurtzweil, Dennis Hermansen 

Jan Møller-Iversen, Dorte Christensen 

Elevråd Jeppe. 

 

FRAVÆRENDE: Med afbud:  

Uden afbud:  

ORDSTYRER: Lisbeth K. 

  

UDARBEJDET AF: Jan Møller-Iversen, Lisbeth Korsgaard og Maria Øxenberg 
  

Dagsorden: Referat: Bilag: 

279- 

Godkendelse af referat fra 18/8 

Godkendt 

 

 

Orienteringspunkter:   

280- 

 Elevrådet – velkommen til nyvalgt for-

mand. 

Jeppe bydes velkommen 

Nødundervisningen i foråret: 

Få lærere i klasserne betød mere kreative lærere  

Man var mere fysisk og socialt sammen – klas-

serne imellem.  

Jeppe ønsker som formand, at elevrådet prøver at 

holde elevråd selv – vil gerne vise, at de kan selv 

( laves dagsorden med dc, nea og km) 

Få et lokale til at afholde elevråd i, så man ikke 

bliver forstyrret. 

Jeppe fortæller om hans deltagelse i fremlæggel-

sen af børne-ungepolitikken. Godt med sundhed – 

fysisk og mentalt. 

Sundhed og madpakker: Jeppe mener, at man 

skal have madpakker med, elever kan lave deres 

egne madpakker, frugt med i skole. I skoletiden 

oplever Jeppe, at der er god tid til at spise.  

12 elever deltager i elevrådet.  

Efter ønske fra eleverne, bliver der sat vandauto-

mat op til udskolingselever.  

 

 

281- 

Opstart af skolefrugtordning  

Der er ansøgt eu-midler til økologisk frugt til 

hver elev daglig. 

Der uddeles frugt i 10-frikvarteret og det er det 

samme stykke frugt til alle. 

Der skal kommunikeres ud til forældrene om 

frugtordningen inden efterårsferien. Opslag på 

aula( overskriften gratis frugt) 

 

 

282- 

SFO indmeldte elever før og efter ned-

lukning. 

Gennemgang af tallene for SFO og Klub – der 

skal tjekkes til næste gang vedr årstal og mdr. 
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Et spørgsmål blev stillet; Hvor mange børn går 

hjem og har ikke et tilbud?  

Hallens tilbud om ”klub” er betalingsfrit indtil 

jul(4.- 6.kl)  - påvirker det tallene?( konkurrence-

forvridende i forhold til vores sfo2)? Vi vil jo 

egentlig gerne samarbejde i mange andre sam-

menhænge, men det kan betyde reducering af vo-

res medarbejdere)   

Skolen mærker at konflikter fra hallens klub brin-

ges over i skolen dagen efter og at vi skal hjælpe 

til med løsninger derfra + vi ser fysiske skader. 

 

Kontakt til Anja Lund – vedr brugen af hallen og 

offentlige midler. 

 

Bran ved klubben; I forhold til klubbens sal bli-

ver der truffet beslutning snarest – JM har en op-

fattelse af, at den vil blive renoveret. 

 

Drøftelsespunkter og evt. beslutning:   

283- 

Dialogmødet den 05.10. opfølgning – 

Hvad vil vi som bestyrelse arbejde vi-

dere med. 

 

En drøftelse af hvilket indhold, der var på mødet 

og hvad det afsted kom af tanker blandt bestyrel-

sen, samt hvordan mødet var:  

 

Indholdet: 

-Drøftelse i forhold til Sundhed, kost, hygiejne ef-

ter covid19. Hvordan kan vi tage de gode ting, vi 

lærte under covid 19 med os.  

-Drøftelse i forhold til at genskabe fællesskaber 

igen. Hvordan får vi forældre til at tale sammen 

igen? 

-Præsentation af den nye tilbudsvifte 

 

Toiletpapir til skolerne. Fremvist forskelligt toilet-

papir fra skolen og blandt forældrene en enighed 

om, at kvaliteten kunne være bedre. Ønsker man, 

at børnene ikke har problemer med benyttelse af 

toiletterne, er papiret et parameter, man kan skrue 

på.  

Der er fællesindkøb til alle skoler.  

Jeppe: Eleverne taler ikke om toiletpapiret – har 

ikke hørt nogen tale om dette. Karin har hellere 

ikke hørt børnene bringe dette på tale. 

 

Skolebestyrelsen; Har fået en henvendelse fra for-

ælder vedr toiletpapir og der ønskes at punktet  

adresseres videre til forvaltningen, når nu de også 

tager fat på det på dialogmødet. 

 

Toiletterne: man kan kigge hen over – kan vi se 

på det igen? 
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Punktet omkring hvordan vi kick-starter fælles-

skabet var egentlig det bedste punkt, vi tager det 

op på næste skolebestyrelsesmøde. 

 

Ny institution bygges i Søndersø- tigerhuset og 

regnbue skal være dér 

Andre skal placeres på de nuværende skoler.  

Samlet ledelse af tilbuddet. 

Køreklar august 2022 

 

Afviklingen: 

Dagsordenen og indkald i rimelig tid denne gang  

Dialog mellem repræsentanter ved borde på mø-

det. Organiseringen omkring grupperne kunne 

have været bedre. Det blev som sådan ikke til stor 

dialog med politikkerne.  

Samlet set lidt en tynd kop te.  

Punkterne kunne give ideer til debatter ude i be-

styrelserne. 

 

Politikkerne fra børne- ungepolitikken. Punkter 

tages op ud fra de nye overskrifter i skolebestyrel-

sen. 

 

Spørgsmål om vores politikker skal oversættes. 

  

284- 

Tilbagemeldinger fra forældremøderne 

- Mulighed for svømning 

- Forskel på den måde Aula bru-

ges (kommunikation skole/hjem) 

- Øvrige tilbagemeldinger. 

- Der er et ønske om at få genindført svømmeun-

dervisning på en eller anden måde/ periode? 

Det vil vi som skole også gerne og prioriterede 

dette for 6.kl. i foråret. De fik tilbudt svømmeun-

dervisning under Covid 19. 2 gange i stedet for 

idræt. Tog bus dertil – 50 min. men med selvfi-

nanciering fra skolen. 

Måske kan dette løftes op til kommunalbestyrel-

sen eller være en mærkesag for en politikker med 

det store kystområde vi har. 

Vi hører andre skoler om deres muligheder i for-

hold til dette. 

 

Undersøge hvad det koster? Økonomien – lærer-

kræfter/ bus/ leje af hallen 

  

-Brug af kommunikation skole/hjem  

Frustrationer over, hvad de forskellige platforme 

bruges til, samt hvor man kan finde lektier.  

Ønsker fra forældrene om en fast ramme og en 

ensartethed i kommunikation. 

 

Metodefrihed til hvilke man anvender kan også 

blive en hæmsko, da dette kan bringe konflikter 

op hos forældrene, man vil ønske sig mange for-

skellige ting ex. en fysisk bog. 
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Personalegruppen skal tale sammen om en afkla-

ring vedr dette. Melde dette tilbage.  

( Hvilken platform anvendes til lektier Aula, 

Meebook, facebook – en ensartethed i afdelin-

gerne)  

 

Der kan blive tale om forskellige platforme af-

hængig af afdeling i forhold til elevernes formåen 

og kunnen. 

 

-øvrige   

Frikvarterslængde: 15 min spisefrikvarter – vi går 

tilbage og taler med især indskolingen. Men spise-

pauserne er forsat de samme og der tages også 

hensyn individuelt på klasseniveau 

. 

Spec.kl og ture, klassekassen og forældrekørsel, 

kunne ønske bedre økonomi. 

 

vaccination – vi følger retningslinjerne og er neu-

trale i forhold til om man bliver vaccineret eller 

ej. 

Vejledning: Hvis man ikke vil lade sig teste, skal/ 

opfordres der til, at man bliver hjemme i 7 dage, 

hvis der er konstateret smitte og man er nærkon-

takt. 

Vi skal være mere påpasselige nu -  har været me-

get tæt på og vi har fået vejleding af det kommu-

nale testteam.    

 

Vi forholder os hele tiden til situationen     

 

Udvalget skal i gang vedr kommunikation  

 

285- 

Ny børne- og Ungepolitik 2021-2024. 

Bliver udleveret på mødet og vi drøfter, 

hvordan bestyrelsen vil arbejde med 

den. 

Nærlæse denne og næste gang tale om, hvordan vi 

kan arbejde videre med dette i skb. 

Arbejdes med den ude i afdelingerne 

 

 

286- 

Minikonfirmand 

Prekær sag – et mangeårigt projekt der har kørt i 

skoletiden. Minikonfirmand som projekt er egent-

lig noget, der foregår uden for skoletiden, vi har 

blot overtaget betegnelsen og kan ikke længere 

dette.   

Vi er i samarbejde med præsterne om, hvordan vi 

fremadrettet kan afvikle vores gamle koncept, 

bare på en lovlig facon. Den kan henlægges til at 

ligge i kristendomsundervisningen.  

Vi kan bare ikke kalde det minikonfirmand. 

Jan vil i dette skoleår køre de to forløb i tilrette 

stand.  

 

287- 

Evt. 

Læsekontrakt – gør eleverne motiveret – bibe-

holde dette 
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Valgfag og musik( måske vil musikskolen samar-

bejde om dette)  

 

Punkt til kommende møde: 

 

   kick starte fællesskaberne – elev-elev, forældre- forældre 

 

Næste skolebestyrelsesmøde: 08/11 2021 kl. 17.30 – 19.30: 


